







> အင်အားအကောင်းဆုံး ဘာသာရေးအဖွဲ့အစည်းက ဘယ်အဖွဲ့အစည်း ဖြစ်ပါသလဲ?  
 ဘာသာရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး အင်အားအကောင်းဆုံး အဖွဲ့အစည်း ဆိုတာကိုတော့ မြေပုံ ခက်ပါလိမ့်မယ်။ လူအင်အား အရေအတွက်အရ ပြောတာလား။ ဆောင်ရွက်တဲ့ Event ပမာဏ အကြီးအသေးကိုပြော တာလား။ ဆောင်ရွက်တဲ့ အကြိမ်အနည်းအများ အပေါ်မူတည်လားဆို တာပေါ်မှာ မူတည်မယ်ထင်ပါတယ်။  
 > ဘယ်လို အခက်အခဲတွေ ဖြစ်သန့်ခဲ့ရပါသလဲ?  
 ကျွန်တော်သိရသလောက် ကော်ပူမှာ ဘာသာရေးဆောင်ရွက်နေ ကြတဲ့ အဖွဲ့အစည်းတွေအားလုံးရဲ့ အဓိကအခက်အခဲက နေရာ အခက် အခဲဖြစ်ပါတယ်။ တရားခန်းတွေအတွက် လိုချင်တဲ့အချိန်မှာ လိုချင် တဲ့နေရာ ရရှိ တော်တော်ခက်ခဲပါတယ်။ နောက်တစ်ခုက အချိန်ရှားပါး ပုံပါ။ အားလုံးက မအားတဲ့ကြားက အချိန်ကို အလှအဆယ်လှပြီး လုပ် နေကြရတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဆို တရားခန်းမတိုင်ခင် တစ်လခွဲ အလို လောက်တည်းက မိုးအလုပ်တော်တော်များများကို ပစ်ထား၊ နောက်ရွေ့လိုချင်တဲ့ အလုပ်မှန်သမျှ နောက်ရွှေ့၊ အလုပ်တွေဖျက်ပြီး စီစဉ်ခဲ့ရတာပါ။ အားတဲ့အချိန်မှ လုပ်မယ်ဆိုလို့ အချိန် မလုံလောက် ပါသွား။  
 > ရရှိတဲ့ အကျိုးကျေးဇူးပတ်ဝန်းကျင် ဖြစ်ရင် သိပါရစေ...

စိတ်စားမှုကို ပြောရရင်တော့ ယောဂီတွေ တရားထိုင်နေတာ တရားကို လေးလေးတေးတေး ရွမှတ်နေတာ တွေမြင်ရရင် ကျွန်တော်တို့ တွေ အားလုံးရဲ့ အပင်ပန်းခံစိစိစိစိပေးကြောင့် လူတွေ(ယောဂီတွေ) အ များကြီး သာသနာ့တွင်းမှာမှ မြန်နိုင်တဲ့ အမြတ်ဆုံးကုသိုလ်ဖြစ်စိတ် ဝိပ သနာတရားတွေ အားထုတ်ခွင့် ရကြတယ်ဆိုပြီး ကျေနပ်ပီတိ ဖြစ်မိပါ တယ်။ ပင်ပန်းခဲ့သမျှလည်း အကုန်ပြေပျောက်သွားပါတယ်။ နောက် တစ်ခုက ကျွန်တော်တို့ အပေးငယ်ငယ်လေးတည်းက... ပြောဖူးတာကို စိတ်ထဲမှာ ခွဲနေတာ တစ်ခုရှိတယ်။ တစ်သက်လုံး လုပ်တဲ့ ဝါမှာ သီလ ကုသိုလ်ထက် နို့တစ်ညစ်စားအချိန်လောက် မေတ္တာဘာဝနာ ပွားတာက ပိုပြီး အကျိုးများတယ်။ အဲဒီထက်... ဝိပသနာတရားကို တစ်ချက် လောက် ရွမှတ်နိုင်လို့ကတော့ မေတ္တာဘာဝနာ ပွားတာထက် အကျိုး များတယ်လို့ ဆုံးမခဲ့ဖူးတယ်။ စဉ်းစားကြည့်လိုက်ရင် အခုအားထုတ်နေ တဲ့ ယောဂီတွေ ကုသိုလ်တွေ အသေခံ အနန္တ ရနေကြတယ်ဆိုတာ အသေအချာ သိနိုင်ပါတယ်။ အဲဒီအချိန်တွေကို ဘယ်အချိန်ပြန်တွေ့ တွေး တတယ်ကြည့်နား ဝမ်းသာရပါတယ်။ အားထုတ်ခဲ့တဲ့ ယောဂီတွေ၊ ကျွန်တို့ ဝေယျာဝဠ ပြုခဲ့သူတွေအားလုံးလည်း ဒီလိုပဲ မြန်တော့မိတယ်။  
 လက်တွေ့မြင်နိုင်တဲ့ အကျိုးကျေးဇူးကတော့ ဆရာတော်ဘုရားကြီး ရဲ့ တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ လိမ္မော်ခြံကျောင်း အရှေ့ပတ် မိုးမတော့သံမှာရှိတဲ့

တရားရိပ်သာကို ကော်ပူကနေ အထိုက်အလျောက် ထောက်ပံ့နိုင်နေ ပါတယ်။ ဆရာတော်ဘုရားကြီးရဲ့ ရိပ်သာက ပြီးနဲ့ပေးတဲ့နေရာမှာ ရှိတော့ အလှူရင်တွေ အရောက်အပေါက်နည်းပြီး ချို့တဲ့ပါတယ်။ စင်ကာပူက ယောဂီဟောင်းတွေ မေ့မိတ်ဆွေတွေပေးပြီး လစဉ်ဆွမ်းစေ့တဲ့ ထောက်ပံ့ နေတာ အခုဆို ၂ နှစ်ပြည့်ပါပြီ။ နောက်ပြီး... နှစ်ယောက်ခန်း အခန်း ၄၀၊ ၃ ယောက်ခန်း ၈ ခန်းပါဝင်ပြီး သိန်း ၃၀၀၀ လောက်ကုန် ကျတဲ့ RC နှစ်ထပ် အမျိုးသမီးယောဂီဆောင် တစ်ခုလည်း ဆောက်လုပ် လှူဒါန်းနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါကလည်း ယောဂီတွေ မေ့မိတ်ဆွေတွေက တတယ်လို့အပ်နေတဲ့ နေရာမှာ သာသနာ့အတွက် လှူဒါန်းကြတာရယ်။ ဆရာတော်ဘုရားကြီးတို့ ကြည်ညိုကြတာရယ်ကြောင့် လှူဒါန်းကြလို့ အောင်အောင်မြင်မြင် ပြန်သွားတယ်လို့ ဆိုရမယ်ထင်ပါတယ်။  
 > စင်ကာပူ မြန်မာတွေက ပြည်တွင်းက မြန်မာတွေဆက် ဘာသာရေး အလှူအတန်းမှာ ပိုစိတ်ဝင်စားစွာ ပါဝင်ကြတယ်ဆိုတာ မှန်ပါသလား။  
 စင်ကာပူက မြန်မာတွေက ဘာသာရေးကို ပိုစိတ်ဝင်တယ်ဆိုတာ ထက် ဘာသာရေးလုပ်ခွင့် ပိုရကြတယ်လို့ ပြောလို့ရမယ်ထင်တယ်။ မြန် မာပြည်က ဆရာတော်ကြီးတွေ တော်တော်များများပဲ ကော်ပူကို ကြ ကြတယ်ဆိုတော့ ဒကာဒကာမတွေအနေနဲ့လည်း ဆရာတော်ကြီးတွေ ကို အနီးကပ်ဆည်းကပ် ပုခော်ခွင့်ရကြတယ်။ ဒီလိုဆရာတော်ကြီးတွေ ရဲ့ တရားခန်းတွေ တရားပွဲတွေဆိုလည်း ကော်ပူမှာ တစ်နှစ်ပတ်လုံး မပြတ်ပါဘူး။ ကော်ပူက မြန်မာတွေထဲမှာ ဘာသာရေးနဲ့ ပတ်သက်ပြီး တတ်တတ်ကြွကြွ ဦးဆောင်လုပ်တဲ့သူတွေ လုပ်နိုင်သူတွေ တော်တော် များတယ်ဆိုတော့ ဘာသာရေးလိုက်စားသူတွေအတွက် အခွင့်အလမ်း တ အပြည့်ပါ။ နိုင်ငံကလည်း ကျင့်တော့ အားလုံးစုရည်းစည်းနဲ့ လုပ် နိုင်ကြတယ်။ တစ်ခုက ဘာသာရေး Activity တွေများလာတာနဲ့အမျှ

ပတ်ဝန်းကျင်ရဲ့ မိတ်ဆွေကောင်းရဲ့တွေ့ရဲ့ တိုက်တွန်းမှုကြောင့် ကော်ပူ က မြန်မာတွေထဲမှာ ဘာသာရေး စိတ်ဝင်စားသူတွေ ပိုလာတယ်လို့ လည်း ပြောလို့ရနိုင်ပါတယ်။  
 > ဘယ်လို အကူအညီတွေ လိုအပ်ပါသေးသလဲ?  
 အကူအညီအနေနဲ့တော့ ဝေယျာဝဠလုပ်အားလို့မျိုးပေါ့။ အထူးသ မြင် မိတ်ချက်မဟုတ်တဲ့ရက်ချက်တွေမှာ လုပ်အားပေးနိုင်တဲ့သူ ရှားပါ တယ်။ နောက်ပြီး တရားပွဲ၊ တရားခန်းတွေအတွက် နေရာတွေနဲ့ ပတ် သက်လို့ Information အဆက်အသွယ် အကူအညီလိုပါတယ်။  
 > ဘာတွေ ဆက်လုပ်ဖို့ ရည်ရွယ်ပါသေးသလဲ?  
 ကော်ပူမှာရှိနေသရွေ့ ဒီမှာရှိနေတဲ့ လူမျိုးဘာသာ သာသနာ အတွက် တတ်စွမ်းသမျှ ဆက်လုပ်သွားမှာပါ။ မြန်မာပြည်ပြန်တော့လဲ မြန်မာပြည်အလျောက်ပေါ့။ မိမိအတွက် အများအတွက် တတ်နိုင်သမျှ ကိုယ်စွမ်းညက်စွမ်း ရှိသမျှ ဆက်လုပ်သွားဖို့ ဆုံးဖြတ်ထားပါတယ်။  
 > စင်ကာပူမှာ နေထိုင်သူများလို (ခါးမဟုတ်) ဟောင်းကောင်းတဲ့ ဂျပန် ပြည်မှာလို ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်ကြီး တည်ထားဖို့ စိတ်ဝင်စားပါသလား?  
 လုပ်နိုင်သူတွေ လုပ်ကြရင်တော့ ကောင်းပါတယ်။ ကျွန်တော်က တော့ စိတ်ကူးမရှိသေးပါဘူး။  
 > သခင် Success မဂ္ဂဇင်းက သခင် ဘာပြောချင်ပါသေးသလဲ?  
 စာတော်သုတ္တံအားလုံး ကျွန်တော်တို့ ဆောင်ရွက်နေတဲ့ တရား ခန်းတွေ၊ လှူဒါန်းထောက်ပံ့မှုနဲ့ ပတ်သက်ပြီး စိတ်ဝင်စားရင်ပဲဖြစ်ဖြစ် တရားတော်တွေနားလို့ရင်ပဲဖြစ်ဖြစ် [www.myaseintung.net](http://www.myaseintung.net) မှာလဲ ကြည့်ဖို့ စိတ်ဝင်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

